
Rada Seniorów 

Miasta Gliwice 

 

Protokół nr 2/2025 

z posiedzenia Rady Seniorów z dnia 26.02.2025 

 

Miejsce posiedzenia – Urząd Miejski sala nr 254 

Obecność wg listy - 15 osób (frekwencja 100%) – posiedzenie jest prawomocne. 

Osoby uczestniczące w zebraniu: 

 Pani Beata Jeżyk – pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Seniorów 

 Pani Joanna Bajor – kierownik działu aktywności społecznej Centrum 3.0 

 Pan Jerzy Poznański - gość 

Porządek zebrania: 

1. Powitanie 

2. Wystąpienie gościa 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia w dnia 29.01.2025 

4. Sprawy bieżące 

5. Dyskusja nad regulaminem Rady 

Ad. 1. Przewodnicząca Rady p. Anna Grabias powitała zebranych i udzieliła głosu p. Beacie Jeżyk. 

 

Ad. 2 Pani Beata Jeżyk powitała uczestników i przedstawiła gościa – pana Jerzego Poznańskiego. 

Zaproponowała udzielenie głosu gościowi, na co zebrani wyrazili zgodę. 

Pan Jerzy Poznański poinformował o swoich pracach dotyczących historii kulinarnej Polski. 

Następnie przedstawił swoją ofertę dotyczącą przeprowadzenia prelekcji i pokazów dotyczących 

dziedzictwa kulinarnego dawnej Rzeczypospolitej. Członkowie Rady poprosili o dodatkowe 

informacje a następnie zaproponowali Panu Poznańskiem złożenie oferty na piśmie poprzez 

Centrum 3.0 – Gliwicki Ośrodek Działań Społecznych. 

Pani Joanna Bajor zaprosiła p. J. Poznańskiego do Centrum 3.0 w celu omówieniu szczegółów jego 

oferty. 

 

Ad. 3. Pani Joanna Bajor poinformowała, że uwzględniła w protokole z poprzedniego posiedzenia 

uwagi zgłoszone do niej po przesłaniu członkom Rady pierwszej wersji protokołu. Następnie 

odczytała protokół. Protokół został przyjęty głosami członków obecnych na poprzednim posiedzeniu 

(14 osób). 

 

Ad. 4. – Sprawy bieżące. 

1. Pani Aleksandra Podkańska poinformowała Radę o wynikach spotkania poświęconego 

tworzeniu polityki kulturalnej miasta, które odbyło się w dniu 13 lutego 2025 r. w Centrum 

3.0. Prowadzący spotkanie I z-ca Prezydenta Miasta p. Łukasz Gorczyński poinformował 

o planach opracowania polityki kulturalnej miasta we współpracy ze środowiskiem twórców 

i  organizacjami społecznymi. Obecni na spotkaniu gliwiccy twórcy kultury zgłosili wiele 

uwag dotyczących wspierania kultury w mieście i postulatów dotyczących instytucji 

miejskich (brak galerii, działalność Teatru Miejskiego). Podkreślano nikłe zainteresowanie 



młodego pokolenia mieszkańców wydarzeniami kulturalnymi jak na przykład wystawa 

malarstwa Kossaków. Zdecydowana większość publiczności to seniorzy. Podczas spotkania 

nie przyjęto żadnych konkretnych ustaleń. 

2. Pani Joanna Bajor poinformowała o naradzie dotyczącej zespołów branżowych tworzonych 

przez władze miasta zaplanowanej na dzień 5 marca 2025 r. w Gliwickim Centrum 

Organizacji Pozarządowych ul. Jagiellońska 27 i zaproponowała członkom Rady wzięcie 

udziału w tej naradzie. 

3. Konsultacje w sprawie metody naliczania opłat za odpady. 

W dyskusji członkowie Rady dzielili się swoimi uwagami na temat proponowanych 

wariantów. Podkreślono konieczność aktywnego brania udziału w konsultacjach 

zaplanowanych we wszystkich dzielnicach. Członkowie Rady powinni poprzez swoje 

kontakty z Klubami Seniorów zachęcać seniorów do udziału w konsultacjach. Rozważano 

również złożenie petycji do władz miasta – sprawa do rozpatrzenia na następnym 

posiedzeniu Rady. 

4. Komunikacja ze środowiskami seniorów. 

Omówiono działania Rady dotyczące pozyskiwania informacji o potrzebach i propozycjach 

seniorów. Uzgodniono, że każdy członek Rady będzie współpracował z Klubem Seniorów w 

swojej dzielnicy. Kluby zostaną poinformowane przez Centrum 3.0 o możliwościach 

spotkania się z Radą Seniorów. 

5. Budżet Obywatelski. 

P. Joanna Bajor omówiła problemy, które pojawiły się w wyniku realizacji Budżetu 

Obywatelskiego (działania „miękkie”). Niektórzy wnioskodawcy uważają, że mają 

pierwszeństwo w korzystaniu ze świadczeń finansowanych z budżetu, co jest sprzeczne 

z ideą budżetu obywatelskiego, który jest adresowany do wszystkich mieszkańców dzielnicy 

czy miasta. Pojawiły się skargi ze strony wnioskodawców oraz osób, które nie mogły 

skorzystać ze świadczeń. P. Joanna Bajor zwróciła się z prośbą do członków Rady aby 

pomogli Klubom Seniorów w prawidłowym opracowywaniu wniosków. Zmiany wymagają 

również kryteria kwalifikowania wniosków przez komisję w Urzędzie Miasta. 

6. Miejsca spotkań seniorów. 

Pani Małgorzata Pietrzak poruszyła problem miejsc spotkań seniorów w dzielnicach. 

Problemem jest wygospodarowanie i utrzymanie takich miejsc. Rada Seniorów powinna 

podjąć działania we współpracy z Urzędem Miejskim i Radami Dzielnic. 

7. Zespoły (sekcje) w Radzie Seniorów. 

P. Anna Grabias zaproponowała powołanie 3 zespołów: kultury, zdrowia i spraw 

obywatelskich. W wyniku dyskusji uzgodniono powołanie pięciu zespołów: kultury, zdrowia, 

bezpieczeństwa, informacji i promocji, spraw obywatelskich. Członkowie Rady zadeklarują 

swój udział w zespołach (można być członkiem wielu zespołów). 

8. Ankieta dotycząca problemów społecznych 

Pani Beata Jeżyk poinformowała, że miasto przygotowuje „Strategię rozwiązywania 

problemów społecznych dla miasta Gliwice”. W celu poznania opinii mieszkańców została 

opracowana ankieta dostępna w wersji papierowej oraz elektronicznej. P.B. Jeżyk zwróciła 

się z prośbą do członków Rady o informowanie seniorów o ankiecie i zachęcanie do jej 

wypełnienia. 



9. Pan Marian Kidawa poinformował, że otrzymał od Pani Marianny Płoszaj kopię petycji do 

Pani Prezydent w sprawie terenów zielonych i komunikacji miejskiej. Dokument dołączono 

do protokołu. 

 

Ad. 5. Pani Anna Grabias przedstawiła projekt Regulaminu Rady Seniorów. Członkowie Rady zgłosili 

kilka poprawek, które zostały przyjęte i wprowadzone do projektu. Regulamin z poprawkami został 

przyjęty w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”. Regulamin zostanie dołączony do protokołu. 

 

Ustalono termin następnego posiedzenia Rady – 26.03.2025  godz. 15:30. w Urzędzie Miejskim – 

sala nr 254. 

 

Pani Anna Grabias poinformowała, że nie będzie obecna na kolejnym posiedzeniu i poprosiła panią 

Annę Kurzaj o prowadzenie tego posiedzenia. 

 

Sekretarz RS        Przewodnicząca RS 

 

 

/Marian Kidawa/       /Anna Grabias/ 

 

 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności 

2. Uchwała nr 1/2025 - Regulamin Rady Seniorów 

3. Kopia pisma p. Marianny Płoszaj 


